



IVL Swedish Environmental
Research Institute



贵州省环境保护国际合作中心
Guizhou International Cooperation Centre
for Environmental Protection



Activity Visibility Report

活动宣传报告

EGP-Guizhou
环境治理项目-贵州项目

Improving access to environmental justice
to protect people's environmental rights
in Guizhou province

推动贵州环境司法发展维护贵州公众环境权益

A Partnership Project within the
EU-China Environmental Governance Programme
(EU-China EGP).

中欧环境治理项目--地方伙伴项目

环境谈判能力提升研讨会

2013年8月29日-8月30日中欧环境治理项目-贵州地方项目在贵州省会贵阳市贵龙酒店成功的举行了两场能力建设活动-环境基础知识培训和环境谈判能力提升研讨会。

8月30日（周五）环境谈判能力提升研讨会拉开序幕。本次研讨会重点关注环保官员、司法官员、律师和相关社会团体组织面对环境纠纷问题时，如何采取相关方法和措施来缓和矛盾冲突、促进各利益相关方之间的交流对话、维护公众环境权益、完善环境司法制度。

上午主持研讨会的是来自贵州省环境保护国际合作中心（GZICCEP）的**郑明杰先生**主持，下午由来自 IVL 瑞典环境科学研究院北京代表处的**徐敏先生**主持。

研讨会开始，来自贵阳公众环境教育中心律师**郑世红先生**给大家介绍了几例贵州当地 NGO 环境纠纷调解实例。然后培思环境与发展研究所所长、原世界银行发展研究部资深经济学家**王华先生**给大家讲解了谈判方法和案例，并采取现场嘉宾扮演各利益相关方进行圆桌会议，后王先生对此次会议进行了点评。最后由来自贵阳清镇市生态法庭庭长、副院长**罗光黔先生**给大家分享了几例当地法庭环境纠纷调解实例。最后由来自 IVL 的**徐敏先生**致谢，并宣布此次会议圆满结束。

加研讨会共有 29 人，他们是来自平坝县环保局、六盘水市环保局、桐梓县环保局环保局，黔南州环保局、黔西南州环保局、黔东南州环保局、仁怀市环保局、安顺环保局、遵义环保局、毕节环保局、清镇市生态法庭，黔东南州中级法院环保庭、铜仁市环境监察支队，贵阳公众环境教育中心、贵州省环境突发事件应急中心的各位代表及来自泽丰律师事务所、贵州天一致和律师事务所及贵州语和律师事务所的律师代表。

Environmental Negotiation Technique Training Seminar

On the 29th– 30th of August 2013, the EGP-Guizhou project successfully organized two capacity building activities, Environmental Basic Knowledge Course and Environmental Negotiation Technique Seminar, in Guilong Hotel in Guiyang, Guizhou.

The Environmental Negotiation Technique Seminar was held on August 30th. The seminar focused on how governmental officials, judicial officials, lawyers and related social organizations working with environmental protection, when encountering environmental disputes, can take effective methods and measures to mitigate conflicts and promote the communication between stakeholders in order to protect public environmental rights and interests.

The seminar was jointly moderated by **Mr. Zheng Mingjie** (GZICCEP), who opened the seminar in the morning, and **Mr. Xu Min** (IVL).

In the first session of the seminar, **Mr. Zheng Shihong** (GPEEC) gave an introduction to real environmental dispute mediation cases from Guizhou local NGOs. Next, invited expert **Mr. Wang Hua**, President of PACE Institute and former Senior Economist of the World Bank, introduced general information about environmental disputes as well as environmental dispute negotiation and mediation methodology. A round-table mediation scenario was then created in which the participants in groups acted as different stakeholders in a simulated dispute. At the end of the mediation scenario discussions, Mr. Wang commented on advantages and disadvantages of the discussions/methods applied in the scenario. At last, **Mr. Luo Guangqian**, Presiding judge of Guiyang Qingzhen Ecological Tribunals, shared some real environmental dispute mediation cases from local environmental courts. To conclude the Environmental negotiation techniques seminar, **Mr. Xu Min** thanked everyone and announced the seminar was over.

In total 29 participants attended the seminar. Participants included representatives from local EPB's such as EPB of Pingba County, EPB of Liupanshui City, EPB of Qiannazhou and EPB of Renhuai City. Furthermore, representatives from Ecological Tribunals and lawyers from local law firms like Zefeng, Guizhou Tianyizhihe attended the seminar.